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[Niels Ravn.] 
nye brug af en helt anden størrelsesorden 
end dem, vi har set til dato. 

Hermed sluttede forhandlingerne. 

§ 1, ændringsforslagene nr. 1, 2 og 3, § 2, 
således ændret, og §§ 3-7 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
statstilskud til private gymnasieskoler. 

(Første behandling findes i tidenden 
sp. 1499). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets §§ 1-11 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden ud- 
valgsbehandling. Hvis ingen gør indsigelse 
imod dette forslag, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
statstilskud til private studenterkursus. 

(Første behandling findes i tidenden 
sp. 1499). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Undervisningsministeren (Jørgen Jørgen- 
sen): Ved første behandling af forslag til 
lov om statstilskud til private studenter- 
kursus spurgte det ærede medlem hr. Poul 
Thomsen, om man i tilfælde af, at de 14 
elever, der i henhold til forslagets § 3, 
stk. 3, udgør minimumselevtallet pr. klasse, 
ikke kan opnås, kunne slå to klasser sammen 
og på denne måde opnå anerkendelse. 

Hertil kan jeg svare, at den pågældende 
bestemmelse ikke vedrører spørgsmålet om 
anerkendelse, men alene spørgsmålet om 
nedsættelse af tilskuddet. Afgørende her er 
derfor ikke den enkelte klasses elevtal, men 
gennemsnittet for elevtallet i samtlige klas- 
ser. Det er derimod ifølge § 1 b en forudsæt- 
ning for at oppebære statstilskud, at det 
gennemsnitlige elevtal beregnet over en 
periode på de tre sidste kursusår ikke har 
været mindre end 8 pr. hold. 

Poul Thomsen: Jeg vil gerne takke under- 
visningsministeren for svaret, som jeg mener 
har gjort det ud for en udvalgsbehandling. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1-10 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden 
udvalgsbehandling. Hvis ingen gør ind- 
sigelse imod dette forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om statens 
overtagelse af Vordingborg Seminarium. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp., 737, 
fremsættelsen i tidenden sp. 1311). 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages den sidste sag på dagsordenen, 
nemlig: 

Første behandling af f orslag til lov om statens 
overtagelse af Gjedved Seminarium. 

(Lovforslaget findes i tillæg A. sp. 753, 
fremsættelsen i tidenden sp. 1311). 


